
ÖNKORMÁNYZAT KÉPVISELŐ-TESTÜLETE
                8477 APÁCATORNA                                         

Szám: 125-14/2013.

J E G Y Z Ő K Ö N Y V

Készült: Apácatorna Község Önkormányzatának Képviselő-testülete 2013. április 11-én (csü-
törtökön ) 18,00 órai kezdettel megtartott  nyilvános üléséről.

Az ülés helye: Polgármesteri Hivatal
Apácatorna Kossuth u. 18.

Jelen vannak: Kovács Béla polgármester
Tóth Gábor alpolgármester
Horváth Péter
Molnár Zoltánné
Talabérné Tóth Viktória képviselők

Tanácskozási joggal jelen van:
Szarka Gyula jegyző
Gaál Tiborné jegyzőkönyvvezető

Lakosság részéről megjelent 1 fő érdeklődő állampolgár

Kovács Béla polgármester köszönti a képviselő-testületi ülésen megjelenteket. 
Megállapítja,  hogy  az  ülés  határozatképes,  mivel  a  megválasztott  5  képviselőből  minden 
képviselő jelen van.

Az ülést megnyitja.

Ezt követően javaslatot tesz az ülés napirendi pontjaira, melyet a képviselők 5 igen szavazat-
tal – egyhangúlag – az alábbiak szerint fogadtak el:

N A P I R E N D
T á r g y : Előadó:

1./ A települési szilárd hulladék ártalmatlanításáról szóló     Kovács Béla
    4/2010. (XII.20.) önkormányzati rendelet módosítása     polgármester

2./ A talajterhelési díj bevezetéséről szóló 6/2012.(X.25.)     Kovács Béla
     önkormányzati rendelet hatályon kívül helyezése     polgármester



3./ Kerta Önkormányzat kérése óvodai nevelés költségeihez     Kovács Béla
     történő hozzájárulásra     polgármester

Vegyes ügyek

N A P I R E N D  T Á R G Y A L Á S A

1. napirendi pont:
A települési szilárd hulladék ártalmatlanításáról szóló 4/2010. (XII.20.) önkormányzati 
rendelet módosítása

Előadó: Kovács Béla polgármester

Kovács Béla polgármester: Megállapítja, hogy a  napirendhez kapcsolódó előterjesztést min-
den képviselő megkapta. Lényegében a díjmegállapításra vonatkozó szabályokat kell hatályon 
kívül helyezni. Ezen tulajdonképpen nincs is különösebb megvitatni való, mert ez jogszabályi 
előírás.

Megkérdezi, kinek van ezzel kapcsolatban hozzászólása.

Kérdés hozzászólás nem hangzott el.

Kovács Béla  polgármester szavazásra teszi fel, ki ért egyet az előterjesztés szerint a telepü-
lési szilárd hulladék ártalmatlanításáról szóló 4/2010. (XII.20.) önkormányzati rendelet módo-
sításával.

Apácatorna Község Önkormányzatának Képviselő-testülete 
5 igen szavazattal – egyhangúlag, minősített többséggel  – 
az alábbi rendeletet alkotta:

Apácatorna Község Önkormányzat Képviselő-testületé-
nek 3/2013. (IV.15.) önkormányzati rendelete a települé-
si  szilárd  hulladék  ártalmatlanításáról  szóló  4/2010.
(XII.20.) önkormányzati rendelete módosításáról.

A rendelet a jegyzőkönyv mellékletét képezi.

2. napirendi pont:
A talajterhelési díj bevezetéséről szóló 6/2012.(X.25.) önkormányzati rendelet hatályon 
kívül helyezése

Előadó: Kovács Béla polgármester

Kovács Béla polgármester: Elmondta, hogy az egész abból indult ki, hogy egy úriember le-
velet írt jegyző úrnak és kérdéseket tett fel a talajterhelési díjjal kapcsolatban. Jegyző úr levél-
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ben kereste meg a környezetvédelmi felügyelőséget állásfoglalás végett. A válasz mindenki 
előtt  ott  van.  Amikor  az önkormányzat  benyújtotta  a   pályázatát,  településszinten  kívánta 
megoldani a szennyvízkezelést. A pályázat sikeres volt, az Unió is támogatta, a törvényalkotó 
viszont elmaradt a törvény módosítása terén. Azt kellene elérni, hogy a törvényt úgy módosít-
sák, hogy megfeleljen azokra a beruházásokra is, mint amilyen Apácatornán és még néhány 
településen hasonló elven működik. A monitoring kutak ellenőrzése minden évben szükséges, 
ha a vízminták eredménye rosszabbodna, ezt a rendszert nem lehet tovább alkalmazni. Úgy 
gondolja, kötelességük az 50 lakástulajdonossal szemben, hogy ha ők beruháztak, akkor köte-
lezzék a lakosság többi részét is arra, hogy ne szennyezzék a talajt.

Kérte a hozzászólásokat.

Talabérné Tóth Viktória képviselő: Megkérdezte, hogy annak idején nem vizsgálta senki, 
hogy a kiépítendő rendszer megépülése után nem lesz kivethető talajterhelési díj?

Tóth Gábor alpolgármester: Véleménye szerint, ha ebben a formában nem beszedhető a díj, 
mást kellene megpróbálni, például a kommunális adó keretein belül, vagy bírság formájában.

Molnár Zoltánné képviselő: Elmondta, amennyiben nem lesz bevezetve a talajterhelési díj, 
akkor az új rendszert használó 50 tulajdonos is mondhatja majd, hogy nem használja az új 
rendszert, hanem a szennyvizet odaengedi, ahova akarja.

Szarka Gyula jegyző:  Elmondta,  hogy a talajterhelési  díj  rendelet  alapján  megkezdték  a 
munkát, elkészültek a bevallás nyomtatványok, megkérték a Bakonykarszt-tól az éves vízfo-
gyasztási adatokat. Tehát az előkészítés megkezdődött, a gond akkor keletkezett, amikor a ki-
vetési határozatok megfogalmazásakor nem találták azt a jogszabályhelyt,  amire hivatkozni 
kellett volna. A jogszabály kimondja, hogy talajterhelési díj akkor vethető ki, ha a tulajdonos 
a műszakilag rendelkezésre álló közcsatornára nem köt rá. Apácatornán jelenleg nincs kiépí-
tett közcsatorna. A Kormányhivatal álláspontja szerint a rendelet ugyan megfelel az előírások-
nak, csak a műszaki háttér nem felel meg a hatályos jogszabályoknak, de azt nem kötelessé-
gük vizsgálni. El lehet járni a rendelet alapján, de nem biztos, hogy az önkormányzatra jó 
fényt vetne, ha másodfokon hatályon kívül helyeztetnék a döntését, vagy bíróságra fordulná-
nak jogorvoslatért. Úgy gondolja, hogy meg kell próbálni a törvény módosításának lehetősé-
gét. 

Kovács Béla polgármester: A hozzászólásokra reagálva elmondta, hogy a pályázat benyújtá-
sakor igazából nem foglalkoztak a talajterhelési  díj  kivetésének körülményeivel.  Alpolgár-
mester úr felvetésére elmondta, hogy a kommunális adó terhére nem lehet ezt a díjat kivetni, a 
bírság esetleg  szóba jöhetne úgy, ha a felhasznált vízmennyiségnek megfelelő szennyvízszip-
pantásról nem tud bemutatni számlát a tulajdonos. Ha pedig nem használja a vezetékes vizet, 
akkor is van egy törvényben leírt mennyiség, ami alapján ki lehetne számolni, hogy mennyire 
szennyezi a környezetet. Úgy gondolja, mindenkinek arra kellene törekedni, hogy ne szeny-
nyezzék tovább a talajt. 
Véleménye szerint mindenképpen kezdeményezni kell a törvény módosítását, de addig áthida-
ló megoldást  kell  kitalálni.  El  kell  dönteni,  hogy végrehajtják-e a rendeletben foglaltakat, 
vagy visszavonják azt, kezdeményezik a törvénymódosítást és a következő testületi ülésre ki-
dolgoznak egy olyan megoldási lehetőséget, amely érinti azokat, akik nem vettek részt a pro-
jekt megvalósításában.
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Molnár Zoltánné képviselő: Szerinte vonják vissza a rendeletet.

Egyéb kérdés hozzászólás nem hangzott el.

Kovács Béla  polgármester szavazásra teszi fel, ki ért egyet  a talajterhelési díj bevezetésé-
ről, az ezzel kapcsolatos adatszolgáltatási és eljárási szabályokról  szóló 6/2012. (X.25.) ön-
kormányzati rendelet hatályon kívül helyezésével

Apácatorna Község Önkormányzatának Képviselő-testülete 
5 igen szavazattal – egyhangúlag, minősített többséggel  – 
az alábbi rendeletet alkotta:

Apácatorna Község Önkormányzat Képviselő-testületé-
nek 4/2013. (IV.22.) önkormányzati rendelete a talajter-
helési díj bevezetéséről, az ezzel kapcsolatos adatszolgál-
tatási és eljárási szabályokról szóló 6/2012.(X.25.) önkor-
mányzati rendelet hatályon kívül helyezéséről

A rendelet a jegyzőkönyv mellékletét képezi.

Kovács Béla polgármester: Megadta a szót a lakosság részéről megjelent érdeklődőnek.

Molnár Imre    lakos:     Elmondta, hogy ő nem használja a vezetékes vizet, de úgy gondolja, 
hogy ha naponta kiborít három liter vizet az udvarra attól még nem szennyezi a talajt. El-
mondta továbbá, hogy a szomszédjából, ahol működik az új rendszer, nagyon büdös jön, ed-
dig ilyen nem volt.

Talabérné Tóth Viktória képviselő:  Véleménye szerint  több helyen járt városon is, ahol 
szintén bűzt érzett, pedig kiépített volt a csatornarendszer.

Kovács Béla polgármester: Elmondta, hogy akik használják az új rendszert, többek között ő 
is néha érez kellemetlen szagot, de ez nem jelentős. Megköszönte Molnár Imrének a részvé-
telt.

(Molnár Imre lakos elhagyta a helyiséget.)

3. napirendi pont:
Kerta Önkormányzat kérése óvodai nevelés költségeihez történő hozzájárulásra

Előadó: Kovács Béla polgármester

Kovács Béla polgármester: Elmondta, hogy a  napirendhez kapcsolódóan Kerta község Pol-
gármesterének levelét minden képviselő megkapta. Véleménye szerint nem jogos a polgár-
mester úr kérése, mivel Apácatornának nincs szerződése Kertával arra vonatkozóan, hogy kö-
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zösen tartják fenn az óvodát. Senki sem kérte, hogy a kertai falugondnoki autó eljöjjön az 
óvodásokért. A szülőknek joga van odaíratni a gyereküket ahova akarják, kérjen az önkor-
mányzat támogatást a szülőktől. 

Kérte a véleményeket, hozzászólásokat.

Szarka Gyula jegyző:     Elmondta, hogy a fenntartónak kellene azt eldönteni, hogyan csök-
kenthetné  a kiadásokat, vagy a fenntartó mondhatja ki azt is, hogy nem veszik fel az apáca-
tornai gyermekeket az óvodába.

Kovács Béla polgármester: Szerinte Kerta polgármesterének össze kellett volna hívni egy ta-
nácskozást az érintett községek polgármestereivel, ha ez megtörténik, oda elmegy és elmondja 
a véleményét. Javaslata most az, hogy ne foglalkozzanak a levélben foglaltakkal.

A képviselők a javaslattal egyetértettek.

A napirenddel kapcsolatban egyéb kérdés, hozzászólás nem hangzott el.

Vegyes ügyek

- Szennyvízberuházási hozzájárulás  fizetése

Kovács Béla polgármester: Elmondta, hogy a szennyvízberuházási hozzájárulás befizetésé-
vel 3 személy tartozik. A képviselők megkapták azoknak a leveleknek a másolatát, melyeket 
kiküldött. A három érintett közül egy reagált aszerint, hogy ő nem írt alá olyan nyilatkozatot, 
hogy a hozzájárulást készpénzben befizeti. A másik két személlyel készült szerződés, mely-
ben vállalták a részletekben történő befizetést, nekik június 30-ig kell ezt rendezni. Sajnos a 
harmadik személlyel ilyen nem készült, így nem tudja mit lehetne tenni, tulajdonképpen úgy 
néz ki, hogy azon az ingatlanon jogszerűtlenül lett letéve a kisberendezés, amely az önkor-
mányzat tulajdona.

Megkérdezte kinek van észrevétele.

Tóth Gábor alpolgármester: Megkérdezte, rá lehet-e terhelni a tartozást az ingatlanra, illetve 
a családtagtól levonható-e az összeg?

Szarka Gyula jegyző: Elmondta, hogy csak attól lehet követelni, aki aláírta a szerződést. Fi-
zetési meghagyást már a közjegyzőnél is lehet kezdeményezni, melynek következménye lehet 
a végrehajtás. Más családtagtól nem követelhető a tartozás.

Horváth Péter képviselő: Úgy tudja, hogy Horváth István még mindig fizeti havonta a lakás-
takarék-pénztári  részletet,  amely 8 évre lett  kötve.  Véleménye  szerint  ő nyilatkozott  arról, 
hogy az önkormányzat részére fizeti, a szerződés erről meg is van az önkormányzatnál.

Kovács Béla polgármester: Elmondta, hogy valóban először távolabbi cél volt a szennyvíz-
beruházás megvalósítása, ezért lettek 8 évre kötve a lakástakarék-pénztári szerződések. Nem 
gondolták ők sem, hogy a pályázat ilyen hamar sikeres lesz. Az OTP azonban nem adott hitelt 
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az LTP-seknek, mivel rövid idő telt el a szerződéskötés óta. Adódott az a lehetőség, hogy jú-
nius 30-ig készpénzben be lehetett fizetni a hozzájárulást, amely 200 e Ft volt. A szerződések 
megszüntetésre kerültek, az Önkormányzat  engedményezettként való zárolásának feloldása 
megtörtént. Amikor ez történt, Horváth Istvánnak lehetősége lett volna a szerződés módosítá-
sára, mert véleménye szerint most az LTP-t hiába rakja, nem tudja a befizetésre felhasználni.
Kérdés még, hogy szüksége van-e egyáltalán erre az egységre, mivel a ház lakatlan, lakhatat-
lan, romos állapotban van.

Tóth Gábor alpolgármester: Szerinte az lenne a célszerű, hogy hívják meg Horváth Istvánt 
egy testületi ülésre, vagy akár egy munkaértekezletre és ott mondja el. hogy mi az elképzelé-
se, hogyan gondolja ezt az egészet.

A képviselők a javaslattal egyetértettek.

- Ajkai Rendőrkapitány kinevezése

Kovács Béla polgármester: Tájékoztatja a képviselőket, hogy az Ajkai Rendőrkapitányság 
élére új kapitány kerül kinevezésre. Az új kapitány személyesen is volt bemutatkozni a pol-
gármestereknél. Ismerteti a rendőrkapitány úr bemutatkozó levelét. A rendőrségi vezetés kéré-
se az lenne, hogy az új kapitány kinevezéséhez hozzanak támogató döntést. Javasolja, hogy 
támogassák Szoboszlai Tibor ajkai rendőrkapitánnyá történő kinevezését.

Kovács Béla polgármester szavazásra teszi fel: ki ért egyet azzal, hogy az Ajkai Rendőrkapi-
tányság vezetőjének Szoboszlai Tibor r. alezredest kinvezzék.

Apácatorna  Község  Önkormányzatának  Képviselő-testülete  5  igen 
szavazattal – egyhangúlag – az alábbi határozatot hozta:

6/2013. /IV.11./határozat

Apácatorna  község  Önkormányzatának  Képviselő-testülete 
egyetért azzal, hogy Szoboszlai Tibor r. alezredest az Ajkai 
Rendőrkapitányság vezetőjének kinevezzék.

A képviselő-testület felkéri a polgármestert, hogy ezen dön-
tésről a Veszprém Megyei Rendőr-Főkapitányt tájékoztassa.

B e j e l e n t é s e k ,  t á j é k o z t a t á s o k :

Kovács Béla polgármester:

- Elmondta, hogy a múlt szombaton Nemesgörzsönynél az árvízi védekezésben 8 fővel 
vettek részt.

- Örömmel tájékoztatta a képviselőket, hogy megkapták az Ajkai Népegészségügyi In-
tézet arra vonatkozó levelét, hogy a vezetékes ivóvíz laboratóriumi vizsgálata megtör-
tént, az ismét fogyasztható csecsemők és terhes anyák részére is.
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- Kérte a képviselő asszonyokat, hogy a Start munka mezőgazdasági projektje keretében 
írják össze a vetőmag szükségletet, hogy azt meg lehessen vásárolni és a munka meg 
tudjon kezdődni. Felvetette, hogy vásárolni kellene 2 db szivattyút, öntözővíz tárolásá-
ra alkalmas  tartályokat. Egy motorfűrészre is szükség lenne, várja a képviselők javas-
latát, milyen típusút vegyenek, 150 e Ft áll rendelkezésre erre.

- Az Anyák Napi ünnepséget idén is megtartják, minden apácatornai édesanyának 600 
Ft/fő összegben vásárolnak cserepes virágot.

- Gondolkodni kellene azon, hogy a temetőben keletkezett hulladékok elégetése hogyan 
történjen, illetve hol lehetne kijelölni egy olyan területet, ahova az őszi lombhulladé-
kot elhelyezhetik. 

- Elmondta, hogy Apácatorna történetének feldolgozása nagyon jó ütemben halad. Na-
gyon sok dokumentum,  illetve fénykép már legépelésre  illetve  szkennelésre került. 
Most kerültek elő olyan régi iratok, amelyek az 1700-as években készültek és történel-
mi jelentőséggel bírnák. Mindenképpen fontos lenne ezeknek az értékes leleteknek a 
megőrzése, ezért kéri, hogy támogassák a Múzeum mielőbbi kialakítását, ahol kiállít-
hatnák ezeket a dolgokat.  Ő személy szerint gondolkodik egy Apácatorna története 
könyv kiadatásában is, kérte a képviselőket, hogy ezzel kapcsolatban is támogassák.

Tóth Gábor alpolgármester: Megkérdezte, hogy az elhagyott hulladéklerakó rekultivációja 
során kiszedett fáknak mi lesz a sorsa. Mert egyenlőre földlabdástól az ő ingatlana mellett 
vannak lerakva, hamarosan tönkre mennek ha nem lesznek elültetve. Megkérdezte, nem lehet-
ne-e őket elültetni a futballpálya köré?

Talabérné Tóth Viktória képviselő: Elmondta, hogy a vegyesbolt előtti kanyarban az út már 
nagyon rossz állapotban van, mit lehetne tenni annak helyreállítása érdekében?

Horváth Péter képviselő: Megkérdezte, hogy Takács Zsófia közmunkásnak mi a feladata, 
milyen munkát kell neki végezni, ugyanis többen kérdezték már tőle a faluban ezt?

Kovács Béla polgármester: Elmondta, hogy a rekultiváció  kivitelezői  vállaltak a fák vissza-
ültetését, de az időjárás miatt egyenlőre nem lehet a területre rámenni. A képviselő asszony 
által felvetett  kérdéses útszakasz közút, nem az önkormányzaté, a KIG feladata a helyreállí-
tás. Horváth Péter képviselő kérdésére elmondta, hogy Takács Zsófia  a mezőgazdasági pro-
jektben  van  foglalkoztatva,  de  ő  végzi  Apácatorna  történetének  feldolgozását,  gépelését. 
Nincs más olyan személy akire ezt rá tudta volna bízni, amennyiben végez, a munkája ugyan-
az lesz, mint a többi közmunkásé.

Egyéb kérdés, észrevétel, hozzászólás nem hangzott el.

Kovács Béla polgármester megköszönte a képviselőknek a megjelenést és az ülést 21,00 
órakor bezárta.

Kmft.

Kovács Béla Szarka Gyula
polgármester jegyző

7


	ÖNKORMÁNYZAT KÉPVISELŐ-TESTÜLETE

